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Úvodní slovo

… minulý rok žil oslavami. Připomněli jsme si 100. výročí vzniku samo-

statné republiky. Po celé zemi jsme byli svědky nejrůznějších přehlídek,

pietních aktů, výstav, projížděk parních lokomotiv či velkolepého vše-

sokolského sletu. Náš městys nezůstal pozadu. Sázela se lípa, uspořá-

dal se houslový koncert a proběhla vernisáž k výstavě, která připomněla,

jak se žilo nejen za první republiky.

Oslavy v Jincích však nekončí. V letoš-

ním roce je tomu 100 let, kdy byla

založena měš�anská škola. Naše praba-

bičky si ji dobře pamatují, ale naše děti?

„To bude asi škola jenom ve městě,

že jo?“ zní z úst nejednoho žáčka. Nebu-

de to náhodou škola pro budoucí světo-

vé špičky plastické chirurgie? Jak to

tedy s tou měš�anskou školou je?

V roce 1867, tedy 93 let po zavedení

povinné školní docházky Marií Terezií,

přistoupila země k zakládání měš�an-

ských škol. Ty byly čtyřleté a navazovaly

na 5letou školu obecnou (dnes 1. stupeň

základní školy). Měš�anské školy, nebo

také měš�anky, byly nejen ve městech,

ale v skoro každé větší obci. Děti v nich

získávaly širší a kvalitnější vzdělání, než na škole obecné. Dnes si pod

měš�ankou můžeme představit druhý stupeň základní školy, i když ještě

prošla mnohými změnami. Například během Protektorátu od školního

roku 1941/1942 byl nařízen přísný výběr na tento typ školy a bylo určeno,

že z obecné školy na ni může přestoupit jen 40 %, později jen 35 % žáků.

Navíc byla označována školou hlavní. V řeči českého obyvatelstva

se však slovo měš�anka stále užívalo.

K historii té naší „měš�anky“ a celého jineckého školství se ještě vrátí-

me, ale nyní zpět do současnosti. Jak už bylo řečeno, připomínáme si

další „stovku“. A to je pro nás, členy čtenářského klubu, příležitost se

v rámci našeho setkávání zamyslet, jak to tehdy ve škole chodilo a jak

se v ní učilo. Ale nejen to. Cílem našeho „Třízetka“ je podívat se i na to,

co se za školními škamny děje dnes.

Autorka obrázku:

Jana Zvolánková, 6. A
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Milí čtenáři, jménem naší „redakce“ bych Vás chtěla požádat o shovíva-

vost a toleranci při čtení těchto řádek. Tvůrci textů jsou samotní žáci,

převážně šestého ročníku, kteří do tohoto prvního a zároveň posledního

čísla vložili spousty energie, elánu a vlastního času. Pracovali s veřejně

dostupnými texty, velkým pomocníkem jim byla kniha Jinecko pro pa-

mětníky od tvůrčí dvojice I. Ungrová a P. Jícha a také kniha J. Beránka

Jince.  Věříme, že se čtenáři dobře pobaví, zavzpomínají na svá školní

léta a třeba objeví i něco, co doposud nevěděli.

Pohodové čtení přeje Ivana Chocholová

Z historie jinecké školy

Dnešním dětem by se asi líbilo chodit do školy příležitostně, nebo

dokonce vůbec. Ale netušíme, jak by se asi tvářily, kdyby místo sezení

v lavici chodily okopávat pole či pást husy. Na konci 14. století se pod

dohledem místního faráře mohly některé děti učit počtům, čtení a psa-

ní, návštěva farní školy nebyla až do poloviny 18. století povinností.

Neexistují žádné záznamy o tom, že by v Jincích v době středověké

taková škola existovala, ale pokud už v roce 1384 se jinecký kostel stal

farním, proč by se v něm nemohla nacházet i škola…

První zmínka o jineckých učitelích pochází z roku 1754, kdy „nastoupil

službu učitele“ Antonín Šobl, a z roku 1780 Jan Tereba. Řád do školy

vnesla až 6. prosince 1774 Marie Terezie, která zavedla povinnou školní

docházku. Každý majitel panství musel vytvořit pro výuku dětí co nej-

lepší podmínky. Musel postavit budovu a také ji materiálně vybavit.

O to se postaral hrabě Wratislav z Mitrovic a na Dírné, který postavil

školu přímo pod farou. Dnes se na jejím místě nachází zrekonstruovaná

budova Společenského centra Josefa Slavíka.

Byla zde pouze třída a byt, který obýval učitel. O pár let později se do-

stavily peníze a z přízemního domu se postavil dům patrový, který dis-

ponoval již tzv. dvoutřídkou se třemi učebnami. V té době kantor učil

dohromady při střídavém vyučování až 700 dětí (Jak to mohl přežít? –

pozn. redakce). Škola takový nápor jineckých, křešínských, felbab-

ských, ohrazenických, čenkovských, rejkovických či běštínských dětí

nemohla dále zvládat, a tak byly od 50. let 19. století zakládány „detašo-

vané“ třídy, např. v Ohrazenici na statku rolníka Špalka či na zámku

nebo naproti současné kovárně.  V r. 1805 ve „staré“ škole také vyučo-
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val  Antonín Slavík, jehož prvorozený syn Josef se stal světově uznáva-

ným houslistou.

Za zmínku jistě stojí i samotná role učitele. Jeho plat byl vyměřován

v naturáliích, od obilí až po palivové dřevo. Plat také pobíral od rodičů

školáků. Přivydělával si hraním na pohřbech či tanečních zábavách

v širém okolí (Veselí chlapíci to tenkrát byli ti učitelé – pozn. redakce).

Od roku 1848 dostával ředitel přes 510 zlatých ročně, z čehož musel pla-

tit i své pomocníky – učitele a obstarávat všechny školní potřeby. (pozn.

redakce: Zjistili jsme, že 1 rakousko-uherský zlatý = 100 krejcarů =

2 koruny. Pro představu uvádíme, co znamenal jeden zlatý pro člověka

žijícího ke konci 19. st. Např. kalhoty stály 4-9 zl., 100 kg pšenice bychom

pořídili za 4,30 – 6 zl., 100 kg brambor za 1,9 zl., 1 kg másla za 1,07 zl.

či 1l vína za 0,15 – 0,30 zl. Průměrný měsíční plat úředníka činil 25 zl.,

zedník byl oceněn 35 zl. – čerpáno ze Základů peněžního vývoje od J. Sej-

bala.)

Jinecká školní rada si uvědomovala, že budova školy je nevyhovující,

že ji chybí dostatečné prostory. Po obstarání dostatečné částky (32 000

zlatých), odkoupení pozemků a dalších peripetií se 23. února 1881

započalo se stavbou školy na místě, které nám je již dobře známé. Jed-

nopatrová budova měla několik učeben o rozloze 70 – 80 m2, stropy byly

vysoké 3,6 m. Své místo tu měla i ředitelna a sborovna. Nacházel se zde

i dvoupokojový byt ředitele školy. Ten byl před válkou zrušen a nahra-

zen další učebnou a kanceláří pro řídícího učitele. Nechyběl byt pro

školníka, scházely šatny.
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Při pročítání a studiu materiálů jsme narazili i na mnohé perličky. Tak

například, že se projektantovi nepovedly do budovy umístit záchody,

proto zde vznikly tzv. suché záchody, které už v polovině školního roku

dávaly silně najevo svou existenci. Z tohoto důvodu byly rychle odstra-

něny. Ve škole také nebyla voda, musela se ručně donášet v nádobách.

Tato voda se také využívala například na zalévání školního sadu, nebo

botanické zahrádky, kterou měli žáci ke studijním účelům (Nebylo by to

špatné mít také vlastní školní zahrádku… – pozn. redakce).

Slavnostní otevření školy bylo určeno na druhý vánoční svátek, 26. pro-

since 1882, a to s velkou slávou. V 10 h byla budova vysvěcena (Možná

by stálo za to tento proces zopakovat – pozn. redakce), po mši následo-

valo podělování chudé mládeže a společný oběd v hostinci u p. D. Ešky.

Každý účastník oběda zaplatil tzv. couvert (poplatek za stolování) –

1 zlatý a 50 krejcarů. V hostinci se pak od sedmé hodiny večerní konala

akademie, kde se recitovaly Nerudovy a Hejdukovy verše, zaznělo Duet-

to z Masnadiery od Verdiho či Kouzlo lásky od Müllera. Výnos z akade-

mie byl věnován na zakoupení knih chudé mládeži školní.

Učit se začalo hned 2. ledna 1883, do lavic zasedlo přes 700 dětí. Postup-

ně se rozšiřovaly třídy, odstraňovaly závady, modernizovalo a dostavo-

valo. V r. 1895 vznikla v Jincích i škola živnostenská pokračovací,

ve které řemeslní učni získávali teoretické poznatky.

A konečně -  roku 1919 byla v Jincích zřízena trojtřídní škola měš�anská

(roku 1923 byla sloučena s obecnou školou v Jincích). 16. září 1922 ze-

mřel řídící učitel Hugo Radl, který v Jincích působil 42 let, pochován

je na jineckém hřbitově. Roku 1925 prošla škola velkou přestavbou v ná-

kladech 300 000 Kč. V budově (kde se nachází i obecná škola) zaujímá

měš�anská škola tři třídy, kreslírnu, pracovnu, která slouží i jako školní

kuchyň, tři kabinety a byt ředitele školy. Pro ředitele je zde zahrada,

k níž přiléhá i zahrada školní, se kterou sousedí hřiště. Škola měla v té

době celkem 93 žáků. Cvičiště bylo vybudováno o rok později. Roku

1927 bylo povoleno rozdělit obecní a měš�anskou školu na dvě samo-

statné školy.

V době okupace budova sloužila německé branné moci a žáci se chodi-

li učit do Čenkova. Pro nedostatek paliva byly několikráte prodlouženy

zimní prázdniny. Rok před koncem války byly dvě učitelky totálně nasa-

zeny do práce na pile v Jincích.

Dne 5. května skončil Protektorát a v budově byla usazena četa vojínů

ČSR hlídající tankovou zábranu, která se nacházela před školou. Vyu-
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čování začalo 23. května 1945. Po roce 1948 se obecné a měš�anské ško-

ly spojily ve školy základní, osmileté či devítileté.

Ačkoli se přes padesát let používal název měš�anská škola, tak snad

aby nedocházelo k úsudku, že škola je pouze pro budoucí měš�any

a neměla v názvu příchu� povýšenosti, nazvali ji zákonodárci též školou

občanskou. Což se mnohým jazykovědcům příliš nezamlouvalo.

Velkých změn zaznamenala budova školy v letech 1968-69, kdy se pro-

váděla přístavba a rekonstrukce budovy. Budova se rozrostla o 6 nových

učeben a sociální zařízení. V celé budově byla provedena obnova elek-

trického osvětlení a zavedeno ústřední vytápění. Vyučování bylo zahá-

jeno dne 5. ledna 1970. V té době měla škola 373 žáků ve 14 třídách.

Dosti bylo už historie. Poj
me se již podívat, jak vypadá škole dnes.

Nyní má škola 232 žáků v devíti ročnících a 12 třídách. Škola disponuje

12 učebnami, místností (tzv. starou počítačovou učebnou), kde se na-

chází školní klub a školní knihovna, jazykovou učebnou, novou počíta-

čovou učebnou a třídou, kde nachází zázemí školní družina. Učitelé síd-

lí ve čtyřech kabinetech a sborovně. Pracovnu zde má ředitel školy

i jeho zástupce. V patře se rovněž nachází místnost s keramickou pecí.

Žáci se stravují v prostorné jídelně, která sousedí s modernizovanou

Foto z knihy Jinecko pro pamětníky.
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školní kuchyní. Dnes jsou již samozřejmostí šatny a sociální zařízení,

které na svou existenci upozorňuje už jen výjimečně. Škola se může

pyšnit velkou tělocvičnou, která byla slavnostně otevřena 3. září 2012.

Na školním dvoře je i „domeček“ pro výuku pracovních činností, školní

kuchyňka se pak nachází v suterénu. My, jako stálí návštěvníci školy,

musíme říci, že naše škola je opravdu moc pěkná!

Na slovíčko s panem ředitelem

Jistě Vám, milí čtenáři, neuniklo, že od letošního školního roku má

naše škola nové vedení. A protože ve škole také probíráme rozhovor

neboli interview, požádali jsme pana ředitele, zda by nám pověděl ne-

jen něco o sobě, ale i o jeho plánech.

Pane řediteli, v základní škole působíte deset měsíců. Mohl byste
krátce zhodnotit, co se Vám ve škole líbí a na čem je potřeba tzv.
zapracovat?
Začátkem srpna 2018 jsem vstoupil do zcela nového pracovního prostře-

dí a musel během jednoho měsíce zorganizovat spolu s kolegou zástup-

cem nový školní rok a připravit vše potřebné na jeho blížící se zahájení.

Spoustu důležitých informací jsme v té době neměli vůbec k dispozici.

Přirovnal bych to k vhození plavce do moře ve vzdálenosti 5 km od po-

břeží, kdy je v jeho vlastním zájmu co nejrychleji doplavat na pevninu.

Přirozeně s plným vědomím, co vše může nastat při zdolávání této

distance.

Ve funkci ředitele jsem musel učinit mnoho neodkladných rozhodnutí,

ačkoliv by bylo vhodnější v prvním roce nové prostředí zejména moni-

torovat a rozmýšlet všechna možná řešení týkající se organizace a cho-

du školy a vybírat z nich ta nejvhodnější. Škola je zapojena do velkého

množství aktivit pro žáky, enormního množství byrokratických povin-

ností a mnoha dotačních programů, což vyžaduje obrovské penzum prá-

ce, které je nuceno vedení školy a vybraní pedagogové udělat. Je to

práce, která není vidět, neprezentuje se přímo k veřejnosti. Naopak

pedagog jdoucí domů ve 13 h je vidět vždy, nebere se v potaz skuteč-

nost, že práci částečně vykonává doma (přípravy, projekty).

Osobně se mi velice líbí pracovní morálka v kolektivu a chu� pedagogů

vytvářet a realizovat pro žáky různé aktivity. V příštím školním roce se

pokusíme o co nejúčelnější koordinaci těchto aktivit, včetně optimali-

zace jejich počtu.
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V následujících letech je nutné zapracovat na lepším organizačním řádu

a rozdělení kompetencí jednotlivých zaměstnanců organizace. Dále se

zaměřit nejen na budování nových, ale také údržbu starších prostor ško-

ly, v tomto ohledu očekáváme výraznou pomoc od našeho zřizovatele

a věříme, že nám bude poskytnuta. Rovněž zamýšlím pokračování stá-

vající spolupráce výhradně se spolehlivými a upřímnými partnery. Ško-

la bohužel stále není po organizační, prostorové, materiální a adminis-

trativní stránce ve stavu, který jsem předpokládal při mém nástupu

do funkce. Neustále totiž řeším problémy, které vznikly ještě před mým

příchodem a nebyly v minulosti řešeny s dostatečnou intenzitou. Tato

skutečnost mi nedovoluje se naplno věnovat a uskutečňovat koncepci

dalšího rozvoje ZŠ a MŠ Jince.

Jaké předměty ve škole učíte? A jaké předměty jste měl rád, když jste
navštěvoval základní školu Vy?
Tělesná výchova a geografie byly a jsou moje nejoblíbenější předměty,

které jsem vystudoval a v současnosti vyučuji. Souvisí to s mými osobní-

mi zájmy – sportem a cestováním.

Zmínil jste sport. Jaké sporty preferujete? Dělal jste nějaký sport na
závodní úrovni?
Sport mám opravdu rád. Preferuji alpinismus, VHT (vysokohorská turis-

tika – pozn. redakce), treking, florbal a futsal. V minulosti jsem hrál

na závodní úrovni florbal.

A že jsme tak zvědaví, jakého nejvyššího horského vrcholu jste
dosáhl?
Už je to nějaký čas, kdy jsem zdolal Parinacotu, sopku v Jižní Americe.

(Parinacota je neaktivní stratovulkán. Nachází se na hranicích Chile

a Bolívie v nadmořské výšce 6384. – pozn. redakce.)

A už jen poslední otázka. Jaké jsou Vaše nejbližší profesní plány?
Mé profesní plány úzce souvisí s odpovědí na první otázku. Mým plánem

je vytvořit vhodné prostory pro zaměstnance, umožnit jim školení, kte-

ré budou přínosem pro jejich práci s žáky. Rád bych pro žáky uskutečnil

vzdělávací a zároveň poznávací zájezd do zahraničí. Nadále chci pod-

porovat pohybovou aktivitu, zdravější životní styl žáků a polytechnické

vzdělávání. Věřím, že je to správná cesta.

Pane řediteli, děkujeme za rozhovor a přejeme, a� se Vám ve škole
líbí a daří.
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Jméno: Mgr. Petr Brychta, Ph.D.

ředitel ZŠ a MŠ Jince

Věk: 34

Znamení v horoskopu: Lev

Záliby: sport, literatura, cestování

Aprobace: tělesná výchova – geografie

Foto z archivu pana ředitele

Ze života školy

Když jsme probírali ve škole novinářské útvary, narazili jsme také

na tzv. noticku, což je velmi krátká zpráva, většinou bez titulku, která

má čtenáře informovat o aktuálních událostech. My se o takové noticky

v této rubrice pokusíme. Možná nebudou úplně krátké, nebudou zrovna

úplně aktuální a možná v nich i nenápadně něco zhodnotíme ☺.

• Od 1. února byl ve škole zahájen projekt Šablony II – Škola základ

života, který je spolufinancován Evropskou unií.

• Prvňáčci průběžně navštěvovali knihovnu v rámci projektu Knížka

pro prvňáčka.

• 3. března se vydal masopustní průvod ulicemi Jinec, aby si připomněl

tuto lidovou tradici. K vidění byli mumie, vodník, bílá paní či králov-

na Alžběta II. Před knihovnou zazpíval bývalým paním učitelkám,

dokonce se i tančilo. Průvod se rozešel ve školní jídelně, kde si všich-

ni předtím pochutnali na masopustních koblihách.

• Třetí březnový týden pobývalo 49 žáků v Malé Úpě, kde se zdokonalo-

valo na sjezdových i běžeckých lyžích a také na snowboardu (více

jste se o lyžařském zájezdu mohli dočíst v květnovém zpravodaji-

pozn. redakce).

• Dne 29. 3. navštívili žáci 9. třídy putovní výstavu Holocaust ve výstavní

síni Starého zámku v Hořovicích.

• V družině jste měli možnost zhlédnout tradiční velikonoční výstavu.

• 23. a 24. dubna jsme měli ve škole projektový den na téma VODA.

Den zahájil zajímavou přednáškou pan Pavel Jícha, který se stará

o vodu v Jincích. Zajímavě povídal nejen o důležitosti vody v životě,

ale také o čističkách a úpravnách vody. Druhá část projektu byla již

v terénu. Třídy se vydaly k různým vodním zdrojům. Sledovaly např.
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Masopust v ZŠ, foto: David Břicháček, 6. A

Maloúpské sjezdovky, foto: David Břicháček, 6. A

život u jineckých rybníků, Ohrazenického potoka i řeky Litavky,

mapovaly terén a hodnotily stav vodní plochy. Okolí vod jsme také

uklidili. Uvědomili jsme si, že je potřeba si vodu chránit.

• 23. dubna se družstvo nejmladších žáků (1. – 3. třída) umístilo na

6. místě (z 30 škol) v okresním kole fotbalového turnaje Mc Donald’s

cupu v Dobříši.
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• 25. dubna zavítali do školy na zápis jinečtí předškoláci. Aby se jim šlo

zvesela, u vchodu je vítala ZUŠ J. J. Ryby s našimi žáky. Poté si je pře-

vzaly paní učitelky, aby mohli předvést, co všechno se ve školce

už naučili. Některé děti přišly s obavami, některé natěšené. Celkem

v příštím školním roce zasedne do lavic 35 prvňáčků.

• V dubnu se Václav Vejr, žák 9. ročníku, probojoval do krajského kola

biologické olympiády. Tentýž žák již v únoru byl úspěšný v okresním

kole zeměpisné olympiády.

• Třídy v květnu pilně nacvičovaly na Jinecké slavnosti.

• 2. května získalo 18 žáků 4. třídy „dětský řidičák“.

• V květnu vrcholily přípravy na 5. ročník Jineckého krosu, jehož pořa-

datelem je také základní škola.

Z tvorby žáků

V jarních měsících jsme se o hodinu češtiny mimo jiné zabývali stromy,

lesy a okolní přírodou. Poznali jsme, že stromy umí plakat, v Erbeno-

vých textech jsme vyhledávali motivy lesů a přírody a dále s nimi pra-

covali třeba v mluvních cvičeních, a také diktátech! Velmi nás bavilo

tvořit haiku, čínskou báseň. Haiku tvoří libovolný počet trojverší s pří-

rodní tematikou. Verše jsou rozloženy dle počtu slabik 5 – 7 – 5. Jak se

nám básně povedly, posu
te sami.

Simona Vejrová, 6. A Jakub Paul, 6. B
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Adriana Mandíková, 6. A Jana Dendysová, 6. A

Velmi povedená je i báseň Jany Zvolánkové ze 6. A, která zachytila,

jak člověku může scházet les.

Místo, kde je les,

tam bych já pořád chodil,

sedl na pařez.

Sedl na pařez

a poslouchal šum listí.

Pak jdu na mez.

Já na mezi stál,

stál bosky v trávě svěží,

vřes v rukou svíral.

Pak pospíchám zas,

zas do lesa milého,

natrhati krás.

Trhal jsem krásy,

krásy větévek lesních,

že byste žasli.

K mým větévkám

já přidal jsem rudý vřes,

a kytici mám.

Tu pán jde za mnou,

zřejmě dřevorubec, řka:

„Jdi, to� je prosbou.“

Já nechci, jistě špatné svědomí má. Můj les, má místa oblíbená, špatně

se ona opouští. Proč? Proč? Ptám se sebe potisíckrát. Možná krůpěje

potu na čele se mi vytváří, když ona, ta slova radši nevypouštím z úst.

Po dnu třetím, čerstvý vzduch a vůně lesa mi chybí, těším se. Ale …

kde je? Slzy se do očí tlačí. Jen pusté, prázdné pole. Kdybych jen mohl,

kaluž bych vyplakal!
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Recept

Co bychom byli za tiskovinu, kdyby se v ní neobjevil recept. V hodinách

slohu jsme se učili psát popis pracovního postupu. Pokud jste se při

čtení začali trochu nudit, věříme, že po přečtení našeho receptu, budete

vědět, jak být opět čilí!

Příprava kávy
Milí čtenáři, vítejte u dalšího minikurzu vaření. Tentokrát se dozvíte,

jak si připravit tu nejlahodnější kávu. Jste unaveni po práci, dlouhém

náročném dni a potřebujete kávu, která vás „nakopne“? Přinášíme

návod, jak si ji během chvilky připravit. Předem upozorňujeme, že pra-

cujeme s verzí, že nevlastníte kávovar.

Budeme potřebovat: konvici na ohřev vody, oblíbený hrnek, čajovou

lžičku, kvalitní kávová zrnka umletá najemno, mléko, cukr, labužníci

šlehačku.

Do rychlovarné konvice nalijeme z důvodu šetření energie potřebné

množství vody, konvici zapneme a necháme vodu vařit. Odměříme

množství mleté kávy (záleží na stupni únavy a momentálním krevním

tlaku) a nasypeme do hrnku. Optimální je zakrýt dno hrnku. Dle zvyk-

losti můžeme přidat cukr. Pokud voda prošla varem, zalijeme připrave-

ný hrnek s kávou. Vodu nelijeme až po okraj, abychom mohli hrnek

dolít mlékem, případně přidat kvalitní domácí šlehačku.

Pohodlně se s kávou usadíme do křesla a necháme se omámit její vůní.

Příjemné je kávu servírovat s domácím moučníkem či sušenkami.

Přejeme dobrou chu�.

Doporučení: pokud jste nalili do konvice vody více, zalijte ještě jeden

hrnek, třeba pro souseda. Ve dvou chutná lépe.

(autor: Petr Mandák, 6. A)

Pro zábavu a relax

Vtipy ze školního prostředí

Učitel na střední škole se rozčiluje na své žáky: „Vy jste tak hloupí,

že 80 % z vás propadne!“

Žáci na to odpovědí: „Tolik nás tu ani není.“
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Paní učitelka napsala žákovi do žákovské knížky: „Smrdí, umývat!“

Otec jí na to odepsal: „Učit, nečuchat!“

„Horáčku,“ vyvolá učitelka žáka, „řekni nám dvě zájmena!“

„Kdo? Já?“ vyděsí se.

„No vidíš, že to jde, když chceš. Píšu ti za jedna.“

Věděli jste, že:

nejdelší slovo složené jen ze souhlásek je v českém jazyce čtvrthrst,

nejdelší slovo v češtině je nejnevykrystalizovávatelnějšími,

nejdelší úřední název českého města je Brandýs nad Labem – Stará

Boleslav,

slovo pexeso je slovo zkratkové (pekelně se soustře
),

babyčka je druh javoru.

Vědomostní kvíz

1. Ve větě: Obdivovali jsme korál – se píše:

a) i   |   b) y   |   c) obě i/y jsou správná

2. V Erbenově Kytici se nenachází balada:

a) Vrba   |   b) Lilie   |   c) Štědrý večer

3. Správně se píše:

a) ulice Na Růžku   |   b) ulice na Růžku   |   c) Ulice na růžku

4. Slovo kolem je:

a) předložkou   |   b) příslovcem   |   c) předložkou, příslovcem a

podst. jm.

5. Superlativ je:

a) něco opravdu skvělého | b) 3. stupeň příd. jmen | c) 3. pád latinsky

Křížovka

V tajence se skrývá název školního vzdělávacího plánu naší školy.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

1. Město (angl.)

2. Jeden řádek v básni

3. 2. p. od Zeus

4. Nejdelší česká řeka

5. Nejvyšší brdský vrchol

6. Epický žánr, kde vystupují zvířa-

ta, která se chovají jako lidé

7. Skladba pro 3 zpěváky nebo

hudební nástroje

8. Chemická značka Ag
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Perličky ze školních lavic

„Čtyři koně ve dvoře, žádný s nimi neodře …. Trala lalala…“

(zápis do 1. tř.)

„Kterým slovem napodobíte hlasitý pláč?“

„Haf, haf.“ (hodina ČJ ve 3. tř.)

„Popiš trávicí soustavu.“

„Ústa, jícen, žaludek, střeva a pak to jde ven.“

(hodina přírodopisu ve 4. tř.)

„Jaká rozlišujeme vývojová období u člověka?“

„Novorozenec, kojenec, batole, předškolák, mladší školák, starší ško-

lák, středoškolák, brigádník, …“ (hodina rodinné výchovy, 6. tř.)

„Co znamená zkratka MUDr.?“

„Vím, vím – to je taková malá kulatá věc (3. tř.)

„Ve slově hřbitov píšeme tvrdé y, protože tam ty lidí bydlí.“

(hodina českého jazyka 6. tř.)

Zpravodaj 3Z vznikl za podpory městyse Jince.
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Žáci a učitelé ZŠ Jince srdečně zvou

v sobotu 15. června 2019 od 13 hodin na

JINECKÉ SLAVNOSTI
konající se při příležitosti 100. výročí
založení měš�anské školy v Jincích.

Na Sokolské zahradě na vás čeká téměř dvouhodinové pásmo

hudebních, tanečních a recitačních vystoupení,

módní přehlídka či zábavné aktivity pro děti.

Těš íme se  na  vás




